[bookmark: _GoBack]Урок в 5 классе на тему  «Соединенные Штаты Америки»
Цель: обобщение ранее изученного материла, знакомство с национальными особенностями страны изучаемого языка.
Задачи:
- развитие навыков говорения;
-развитие творческих способностей учащихся;
-формирование интереса к культуре страны изучаемого языка.
Учебно-методическое обеспечение: компьютер (для показа презентации Power Point, воспроизведения звуковых файлов, выполнения заданий), магнитофон, раздаточный материал.
Ход урока
1. Countries and their capitals
- Today we are going to have a talk about an English-speaking country. Later you will tell me what country it is. But first, let’s remember what countries do we know.
- Match the countries and the capitals:
	India
Morocco
Japan
Finland
Lebanon
Germany
Australia
Great Britain
Russia
Turkey
Greece
Italy
Mexico 
Egypt 
New Zealand
Iceland 
Tibet
Iran  
the USA
	Mexico City
Wellington 
Teheran
Lhasa
Delhi
Canberra
Tokyo
Moscow
Athens
Reykjavik
Cairo
Washington
Rabat
Helsinki
Beirut
Berlin
London
Rome
Ankara 


 Учащиеся по очереди выходят к доске и соединяют страну и ее столицу.
2. Guess the topic of our lesson
· Now you are going to hear a national anthem of the country we will discuss today. Can you guess what country is it?
Звучит национальный гимн Америки. 
· Today we are going to speak about the USA. What do you know about this country? Let’s find out! (the USA quiz)
Учащимся предлагается викторина с вопросами о стране в печатном варианте и при проверке викторина дублируется в виде презентации, в которой отображаются правильные ответы (в презентацию включены видео файлы).

3. American holidays
- And now tell me please what holidays are there in the USA? Do you know when do American people celebrate them? Now your task is to match the holidays and the dates:

	Mother’s Day
Memorial Day
Columbus Day
Thanksgiving Day
Father’s Day
New Year’s Day
Valentine’s Day
Independence Day
Halloween
Christmas 
	December, 25
2nd Sunday, May
Last Monday, May
July, 4
2nd Monday, October
3rd Sunday, June
4th Thursday, November
October, 31
February, 14
January, 1



Ответы:

	Mother’s Day
Memorial Day
Columbus Day
Thanksgiving Day
Father’s Day
New Year’s Day
Valentine’s Day
Independence Day
Halloween
Christmas 
	2nd Sunday, May
Last Monday, May
2nd Monday, October
3rd Sunday, June
4th Thursday, November
January, 1
February, 14
July, 4
October, 31
December, 25



Названия праздников и даты вывешены на доске, в парах учащиеся находят правильные ответы и затем предлагают свои варианты.
4. The pupils’ reports
- Your home task was to make a report on any country you like, some of you are ready to tell us some other facts about the USA.
Презентации учащихся. 

